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Walne Zgromadzenie cz. I, piątek 26 września 2014, 9.00-12.00 

1. Otwarcie 

Prezydent CLGE Jean Yves Pirlot otwiera Walne Zgromadzenie. 

 

Mr. Sigurður Ingi Jóhannsson, Minister Środowiska, wita wszystkich zgromadzonych gości i życzy 

owocnego spotkania.  

 

Prezydent zapowiada zmiany statutu i regulaminu wewnętrznego, które zostały wysłane 

jako załączniki razem z agendą obecnego Walnego Zgromadzenia. Proponowane zmiany mogły być 

wysyłane za pośrednictwem poczty elektronicznej w ciągu ostatnich kilku miesięcy. 

 

Prezydent prezentuje listę skrótów i akronimów używanych w CLGE. Lista jest szczególnie przydatna 

dla nowych członków.  

 

2. Odczytanie listy obecności i przeprosiny za nieobecność 

 

a. Sekretarz Generalny CLGE Michelle Camilleri sprawdza listę obecności 

 

Albania, była Jugosłowiańska Republika Macedonii, Grecja, Łotwa, Luksemburg, Czarnogóra 

i Republika Serbii poinformowali o swojej nieobecności przed rozpoczęciem Walnego 

Zgromadzenia (WZ). 

 

b. Wyczytanie obecnych członków i przekazanie praw głosu 

 

Delegacje, które będą głosować mają podnieść swoje flagi; zapisane.  

 

c. Powołanie dwóch członków komisji wyborczej i dyrektora wyborów 

 

Clemens Kiepke (DE) został powołany na stanowisko dyrektora wyborów; Ewa Swenson (SE) 

i Jan Hardos (SK) zostają powołani na członków komisji wyborów w trakcie trwania całego 

Walnego Zgromadzenia. 

 

Walne Zgromadzenie jednogłośnie akceptuje dyrektora wyborów i dwóch członków komisji.  

 

 



d. Przywitanie nowych delegatów i uczestników 

 

Prezydent ciepło wita wszystkich nowych delegatów, uczestników i prelegentów oraz 

informuje, że identyfikatory będą rozdawane podczas przerw kawowych i /lub recepcji 

powitalnej.  

 

3. Przyjęcie porządku obrad 

 

Walne Zgromadzenie jednogłośnie przyjmuje porządek obrad z dnia 24 sierpnia 2014 roku. 

 

4. Zatwierdzenie protokołu z Walnego Zgromadzenia z Marbelli,  21-22 marca 2014 r. 

 

Po kilku korektach przysłanych przez Johna Hohol (USA) (paragraf 11 "Sprawy członkowskie" 

odnośnie pisma skierowanego przez NSPS, powitanie WZ w Marbella) i Henninga Elmstroema (DK) 

(koniec paragrafu 8: zapis nie został przyjęty ze względu na art. 17 w statucie odnośnie otrzymania 

większości głosów obecnych podczas głosowania, jak wskazał Raymond Dhur (LU)), Walne 

Zgromadzenie jednogłośnie przyjęło protokół z dnia 13 kwietnia 2014. 

 

5. Raport Skarbnika 

 

Skarbnik CLGE Dieter Seitz przedstawia sytuację finansową w kasie, budżet i opłaty 2015 

(skonsolidowany z kwotami IG-PARLS ). Wszystkie dokumenty zostały wcześniej wysłane razem  

z agendą WZ oraz zostaną umieszczone na stronie internetowej CLGE.  

 

Dieter Seitz przedstawia szczegółowo sytuację finansową (dochody i wydatki). Prezydent przedstawia 

sprawozdanie odnośnie rachunków CLGE, wspominając, że w 2015 roku będzie dodatkowy koszt - 

wdrożenie nowej strony internetowej. Obecnie CLGE wydaje pieniądze na kilka projektów tj. DPKB, 

IPMS, zaangażowanie w działalność młodych geodetów, BlueParking i Geoskills Plus. To tylko 

najważniejsze projekty, które warto nadmienić na WZ.  

 

Prezydent wspomina także, że zostały jeszcze trzy kraje, które nie uiściły opłaty członkowskiej; CLGE 

nadal czeka na wniesienie opłat. Uiszczanie opłat staje się coraz większym problemem niektórych 

krajów. Wyjaśnił także, jak działa fundusz CLGE dla tych krajów, które mają trudności z płatnościami. 

Jeśli dany kraj chce korzystać z funduszu, musi wnieść właściwe opłaty, następnie CLGE pomaga  

w opłaceniu lotów i noclegu podczas WZ.  

 

Walne Zgromadzenie jednogłośnie przyjmuje budżet CLGE i opłaty na rok 2015.  

 

6. Raport "12-14" Prezydenta CLGE i Członków Zarządu 

 

Prezydent  Jean Yves Pirlot krótko raportuje okres wyborczy. 

 

Raport nie będzie odczytany, ponieważ został rozesłany do wszystkich członków przed WZ. Ponadto 

podczas trzeciej części WZ odbędzie się warsztat z prezydentem, w czasie którego będzie możliwość 

porozmawiania o tym, co zostało już zrealizowane oraz co należy zrobić w najbliższych latach. 

 

Jan Hardos (SK) mówi, że przeczytał raport bardzo uważnie i nie ma żadnych uwag ponieważ 

tekst jest dobrze napisany i zgodny z prawdą. Harods jest zaangażowany w CLGE od 16 lat i chciałby, 

żeby wszyscy docenili pracę zarządu jaką wykonał w ciągu ostatnich 4 lat oraz pracę ich poprzedników. 

Na uwagę zasługują przede wszystkim realizacje różnorodnych projektów oraz warsztatów. 

 

Prezydent następnie przedstawia krótki przegląd tego, co zostało zrobione od ostatniego WZ. 

 

Stworzenie Geolokalizacji KEN (Sieć wymiany wiedzy) z akcentem na konieczność ustanowienia 

ustaleń między CLGE, EG, Euref i EUPOS (kwiecień 2014), CLGE było ponadto sponsorem IGSO w 



Stambule (czerwiec 2014), FIF w Kuala Lumpur (czerwiec 2014); Konferencja w Kaliningradzie (lipiec 

2014); podjęcie stanowiska w sprawie regulacji (lipiec 2014); spotkanie IPMS dla euREAl (sierpień 

2014) w Brukseli; międzynarodowa Koalicja Etyki (wrzesień 2014). 

 

Zespół CLGE pojedzie na INTREGEO w Berlinie, gdzie odbędzie się również spotkanie ze studentami 

CLGE  oraz konkurs studencki. Spotkanie  FIG YSEN i udział w Konferencji ImagineEuroGI odbędą  

się równolegle z INTERGEO. 

 

Odnośnie stanowiska CLGE  w temacie regulacji zawodu, został dodany przypis dotyczący definicji 

geodety zgodną z FIG. Definicja ta może być zastąpiona przez bazę DPKB, jak tylko zostanie 

uruchomiona.  

 

Walne Zgromadzenie przyjmuje politykę CLGE na lata 2012-2014 i jest gotowe do dyskusji 

na temat przyszłości CLGE podczas warsztatów na trzeciej części Walnego Zgromadzenia CLGE.  

 

 

7. Procedura wyborcza 

 

a.    Zmiana Statutu i Regulaminu Wewnętrznego 

 

Cały Zarząd proponuje modyfikację Statutu i Przepisów Wewnętrznych. Zmiany te pozwolą 

mianować pięciu Wiceprezydentów zamiast trzech. Inicjatywa ta została wcześniej poparta 

przez pismo ustępującego prezydenta Henninga Elmstroema oraz Jeana Yves Pirlota. 

 

Zmiany Statutu zostają przedstawiane. Prezydent omawia dokument, pokazując, w którym 

miejscu są proponowane zmiany (w tym pięć stanowisk dla Wiceprezydentów), a także 

punkt  5.4 dotyczący zwrotu kosztów dla delegata z FIG YSEN.  

 

Henning Elmstroem (DK) wyjaśnia swoje poparcie dla CLGE. Mówi, że wzmocnienie 

pozycji CLGE na przestrzeni lat jest oczywiste, a tym samym fakt, że CLGE musi zwiększyć 

swoją liczebność. Inicjatywa ta zwiększy docelowo grupę ambasadorów CLGE, co oznacza, 

że możemy mieć na przykład silniejszą reprezentację w UE i FIG. Henning potwierdza, że 

CLGE do tej pory wykonało bardzo dobrą pracę.  

 

Obecnie ważne jest udzielenie "absolutorium" skarbnikowi i zarządowi, dotyczącego spraw 

finansowych i prowadzonych działań.  

 

Walne Zgromadzenie jednogłośnie udziela absolutorium skarbnikowi i obecnym członkom 

zarządu. 

 

Walne Zgromadzenie jednogłośnie akceptuje proponowane zmiany Statutu i Przepisów 

Wewnętrznych. 

 

b. Wybory 2014 

 

Przedstawienie procedury wyborczej oraz kandydatów, którzy zostali zgłoszeni do Zarządu: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Stanowisko Propozycja Kraj  

Prezydent Maurice Barbieri Szwajcaria 

Sekretarz Generalny Vasile Chiriac Mołdawia 

 Vladimir Tikhonov Rosja 

Treasurer Dieter Seitz Niemcy  

   

Wiceprezydent Pekka Halme Finlandia 

 Mairolt Kakko Estonia 

 Rudolf Kolbe Austria 

 Valeriu Manolache Rumunia 

 Danko Markovinović Chorwacja 

 Duncan Moss Wielka Brytania 

 Nicolas Smith Francja 

 Milan Talich Czechy 

   

Audytor 1 Raymond Wielkie Księstwo 

Luksemburga 

Audytor 2 Gyorgy Domokos Węgry 

 

Prezydent Jean Yves Pirlot wyjaśnia sytuację Rudolfa Kolbe, który złożył swoją kandydaturę, tym 

samym jest obecny na liście powyższej; wynika to z faktu, że Rudolf Kolbe nie był obecny na ostatnim 

posiedzeniu zarządu w Atenach, gdzie zarząd postanowił zaproponować go na stanowisko 

Wiceprezydenta do spraw szczególnych tj. projektów DPKB, CEPLIS i kontaktów międzynarodowych 

z Koalicją Etyki. 

 

Henning Elmstroem (DK) popiera ten pomysł, ponieważ DPKB potrzebuje wsparcia oraz ciągłości  już  

podjętych działań.   

 

Walne Zgromadzenie jednogłośnie zgadza się wyznaczyć Rudolfa Kolbe na stanowisko 

Wiceprezydenta ds. spraw specjalnych. 

 

Clemens Kiepke (DE) jako dyrektor wyborów zabiera głos w celu wyjaśnienia procedury wyborów. 

Omawia dokument, który szczegółowo opisuje procedurę. Jest: jeden kandydat na prezydenta,  

1 kandydat na skarbnika, 2 kandydatów na Sekretarza Generalnego i 7 kandydatów na Wiceprezydentów 

(po wycofaniu kandydatury Rudolfa Kolbego). Clemens Kiepke korzysta z okazji, żeby podziękować 

wszystkim kandydatom za udział w wyborach.  

 

Wszyscy kandydaci na poszczególne stanowiska mają krótkie prezentacje o sobie i o tym dlaczego 

kandydują.  

 

Clemens Kiepke (DE) pyta, czy są może kandydaci, którzy chcą jeszcze zgłosić swoją kandydaturę oraz  

tacy, którzy chcieliby się wycofać. Nikt się nie zgłasza.  

 

Walne Zgromadzenie akceptuje wszystkich kandydatów i jednogłośnie przyjmuje procedurę wyborów. 

 

8.     Walne Zgromadzenie CLGE, 20-21 marca 2015 - Dzień Europejskiego Geodety i Geoinformacji 

 

a. Cypryjski Delegat, Kyriacos Nikolaou, raportuje na temat Walnego Zgromadzenia "Limassol"; 

prezentacja znajduje się na stronie internetowej. Przygotowania do tego WZ są zaawansowane.   

 

b. Sekretarz Generalny raportuje, że do tej pory tylko jeden kraj przysłał swoje pomysły na zajęcia 

 



planowane na 20 marca 2015 podczas czwartego dnia Europejskiego Geodety i Geoinformacji.  

Sekretarz prosi wszystkich delegatów żeby wysyłali swoje pomysły za pośrednictwem poczty 

elektronicznej w najbliższych tygodniach. 

 

Łotwa, nieobecna podczas tego WZ, przysłała e-maila, powiadamiając, że podczas Dnia 

Geodety, planuje zorganizować konsultacje dla klientów, konkurs dla studentów z pytaniami 

i odpowiedziami oraz prezentacje na uczelniach o Euklidesie. 

 

9.     Czwarta Konferencja CLGE Europejskiego Geodety, Kaliningrad, 01 - 03 lipca 2014 

 

Krótki raport z Konferencji przedstawia Prezydent CLGE i rosyjski delegat Vladimir Tikhonov. Pełny  

raport można znaleźć na stronie internetowej CLGE. 

 

Jean Yves Pirlot odczytuje Deklarację z Kaliningradu, która została podpisana na Konferencji przez  

niego i Prezydenta Kislov. 

 

Walne Zgromadzenie dziękuje rosyjskiej delegacji i gratuluje sukcesu, który został osiągnięty pomimo 

trudnej i napiętej sytuacji politycznej.  

 

10.   INTERGEO 2014 

 

Zarząd CLGE prezentuje działania CLGE podczas INTERGEO.  

 

- Delegat i reprezentant młodych geodetów, Eva Maria Unger, raportuje na temat drugiego 

spotkania FIG YSEN, podając szczegółowe informacje, takie jak godziny i miejsca spotkań. 

Prezentacja jest dostępna na stronie internetowej CLGE. Eva Maria Unger gratuluje delegacji 

duńskiej wysłania 40 studentów do Berlina. 

 

Wiceprezydent Leiv Bjarte Mjoes jest nieobecny; Jean-Yves Pirlot, Eva Maria Unger  

i Wiceprezydent Pedro Ortiz krótko raportują konkurs CLGE dla studentów oraz  

spotkanie CLGE ze studentami, które odbędą się w Berlinie podczas INTERGEO; Pedro Ortiz 

mówi, że w porównaniu do 11 studentów w latach 2012 i 2013, w tym roku mamy o jedno 

krajowe zgłoszenie więcej.  

 

- Przewodniczący IG-PARLS Maurice Barbieri raportuje spotkanie IG-PARLS, które 

odbędzie się podczas Imagine Congress. Tytuł konferencji EuroImagine, która odbędzie się 

podczas INTERGEO w dniach 8 i 9 października to "GI for Surveyors, Surveyors for GI”.  

 

- BDVI w imieniu DVW zamyka ogłoszenia. Clemens Kiepke (DE) prezentuje krótko 

wydarzenia, które będą miały miejsce na INTERGEO. 

 

11.   Roboczy Tydzień FIG w Bułgarii 

 

Bułgarski delegat Angel Yanakiev, krótko prezentuje nadchodzący tydzień roboczy FIG. Więcej 

szczegółów będzie podanych na wiosennym spotkaniu WZ, gdzie będzie można omówić udział CLGE 

w tym wydarzeniu.  

 

 

Walne Zgromadzenie cz. II, piątek 26 września 2014, 14.00 - 18.00 

 

Dyrektor generalny Ordnance Survey i Prezes Neil Ackroyd, omawiają główne wyzwania dla 

Geodetów. 

 

 

 



12. Sprawy członkowskie 

 

a. Nowe aplikacje  

 

Podczas INTERGEO planowane są spotkania z Kosowem.  

 

b. Raporty krajowe i prezentacje 

 

Rosyjski delegat Vladimir Tikhonov, prezentuje WZ w Moskwie w 2015 roku. Miasto zostało 

już potwierdzone. 

 

Valeriu Manolache (RO) mówi, że jego kraj zamierza wysłać pismo do zarządu FIG w celu 

nominowania Bukaresztu jako miejsce spotkania FIG w 2019. Prosi także CLGE o wsparcie tej 

inicjatywy. WZ zobowiązuje się wesprzeć kandydaturę. Prezydent Jean Yves Pirlot dodaje 

także, żeby żaden inny kraj z Europy nie zgłaszał swojej kandydatury na tą datę.  

 

Maria Grazia Scorza (IT) informuje, że Komisja FIG ma swoje doroczne spotkanie w Bolonii 

w 2019 r. w listopadzie (4- 7 listopada). Głównym tematem i celem tego spotkania jest 

omówienie crowdsourcingu geoprzestrzennego. Innym ważnym tematem będzie ochrona ziemi 

i zapobieganie zagrożeniom spowodowanym przez zmiany klimatyczne. 

 

Clemens Kiepke (DE) krótko omawia sprawozdanie na temat roli niemieckich geodetów  

w odnowionym pakcie energetycznym. Po katastrofie nuklearnej w Japonii, niemiecki rząd 

zdecydował, że potrzebuje przyłożyć większą wagę do energii. W niedalekiej przyszłości 

Niemcy planują wdrożyć bardziej ekologiczne metody pozyskiwania energii. Geodeci będą 

odgrywać kluczową rolę w tym procesie. Wiele elementów w obecnym systemie zasilania kraju 

musi ulec zmianie. Niemiecki biznes, który jednoczy wszystkie narodowe stowarzyszenia 

geodezyjne, stworzył broszurę na temat zadań geodetów w tym procesie. 

 

13.  Polityka redakcyjna – zaangażowanie i obowiązki  

 

a. Strona internetowa 

 

Zgodnie z tym co zostało wyjaśnione w nowym budżecie na 2015 rok, planuje się wdrożenie 

nowego systemu zarządzania treścią (Drupal). Zadanie to będzie musiało być realizowane przez 

nowy zarząd, jeśli będzie taka decyzja.  

 

b. Social Media 

 

Pedro Ortiz krótko przedstawia aktywności CLGE na Facebooku, Twitterze i LinkedIn. CLGE 

zrobiło ogromny postęp w tym temacie, ale potencjał tych mediów jest jeszcze nie do końca 

wykorzystany.  

 

c. Wydarzenia specjalne krajowe i regionalne 

 

Seminarium w Kaliningradzie zostało uaktualnione zgodnie z Europejską Konferencją 

Europejskiego Geodety i Geoinformacji. Oprócz tego nie było innego oficjalnego regionalnego 

spotkania CLGE. 

 

d. Współpraca z międzynarodowymi magazynami (GIM, Geoinformatics) 

 

Yean Yves Pirlot prosi o podanie ciekawych tematów, które można by było opublikować  

w magazynach. Clemen Kiepke został poproszony o napisanie artykułu na temat energii 

jądrowej i energii odnawialnej, które wcześniej omówił. 

 



Walne Zgromadzenie jednogłośnie przyjęło politykę redakcyjną oraz zaangażowanie poszczególnych 

członków. 

 

14. IG-PARLS  

 

a. Sprawozdanie z działalności IG-PARLS 

 

MauriceBarbieri, przewodniczący IG-PARLS, przedstawia raport na temat wszystkich 

działalności podjętych w ostatnich miesiącach, mówiąc o konferencjach/spotkaniach tj. 

UNECE –WPLA (Grupa Robocza ds. podziału gruntu), spotkaniu PCC w Atenach, 

Montpelllier (OGE) i najbliższym spotkaniu w Berlinie.  

 

b. Raport odnośnie Strategii 2012- 2014 

 

Maurice Barbieri przedstawia ocenę dokumentów na temat działań, które zostały określone  

w długoterminowej strategii. Tylko niektóre czynności nie zostały podjęte, ponieważ zostały 

zatrzymane przez IG-PARLS w oczekiwaniu na lepszy czas na ich realizację.  

 

 

15. Sprawy Europejskie 

 

a. euREAL i Międzynarodowa Koalicja Standardów ds. Wyceny Nieruchomości 

 

Pedro Ortiz prezentuje aktualizację w temacie euREAL i IPMS. 13 sierpnia w Brukseli miało 

miejsce spotkanie grupy roboczej ds. euREAL i IPMS (zdjęcie grupy roboczej zostaje 

pokazane). To było bardzo owocne spotkanie, gdzie grupa robocza określiła zawartość dwóch 

dokumentów, które zostały dostarczone przed upływem terminu do IPMS. 

 

Ważne jest, żeby zaznaczyć, że grupa robocza próbowała zachować swoją tożsamość jako 

euREAL w Koalicji IPMS i że nadal trwają dyskusje na poziomie SSC. Prace są monitorowane 

przez specjalną grupę roboczą CLGE i Jeana Yves Pirlota, który jest Sekretarzem Generalnym 

Koalicji IPMS (wybierany na trzy lata). 

 

To była i nadal jest ogromna inicjatywa. Ponadto zarządzanie technicznymi i politycznymi 

aspektami w tej koalicji jest dużym wyzwaniem. Dokument końcowy będzie wkrótce 

dostarczony. 

 

Następny zarząd CLGE będzie musiał zaproponować nową politykę w tej sprawie. Ważna jest 

kontynuacja prac, które już zostały zaczęte, zwłaszcza w temacie trzeciego wymiaru, 

ponieważ wielkość jest ważną cechą budynków w nowoczesnych aplikacjach.  

 

 

b. PCC i WPLA (Jean-Yves Pirlot / Maurice Barbieri) 

 

Dzięki inicjatywie Wiceprezydenta Pedro Ortiza, CLGE jest dobrze reprezentowane w PCC. 

Po bardzo udanym spotkaniu w Wilnie, które doprowadziło do podpisania Dokumentu 

Wspólnej Wizji, spotkanie w Atenach dało nam okazję do zaprezentowania wielu 

dokumentów, od IPMS po BlueParking.  

 

CLGE jest w trakcie tworzenia europejskiego projektu w tym temacie, który ma zachęcić 

właściwe organizacje do współpracy (Marine Information Systems). Włoska prezydencja PCC 

zbada tą inicjatywę i zaproponuje CLGE dalsze czynności do podjęcia w tym projekcie.  

 

UNECE WPLA (Przewodniczący Elshad Khanalibayli) zaprosił wszystkie międzynarodowe 

organizacje, które aktywnie działają w temacie zarządzania gruntami na spotkanie 21 maja  



w Kopenhadze. Celem jest stworzenie grupy roboczej ds. zarządzania gruntami. CLGE ma za 

zadanie przygotować warsztat w Kiszyniowie w sprawie zarządzania gruntami i zwiększenia 

roli geodety w tej czynności.  

 

c. GeoSkills Plus 

 

CLGE jest częścią tego projektu i ma m.in. za zadanie rozpowszechniać ten projekt.  

 

Zostaliśmy zaproszeni do tego projektu, na podstawie udziału belgijskich członków CLGE  

w OBGE. Projekt jest w toku i jego zakończone planowane jest na 2015 rok. Głównym 

interesem CLGE jest podkreślenie znaczenia stażów i CPD w programach nauczania 

przyszłych geodetów.  

 

d. Blueparking.eu  

 

Maurice Barbieri informuje, że Szwajcaria skończyła w 90% pierwszy etap gromadzenia 

danych. Liczy on 7000 użytkowników Paramap.ch (aplikacja na smartphone).Opis techniczny 

projektu jest już gotowy. Platforma internetowa UE jest w trakcie przygotowania,   

a dyrektywy są tłumaczone na języki angielski, francuski i holenderski. Dokumenty zostały 

wysłane do Niemiec i Belgii. Chorwacja i Estonia dołączą wkrótce.  

 

e. Dynamiczna Zawodowa Baza Wiedzy 

 

Rudolf Kolbe informuje, że w tej chwili 14 z 20 krajów uzupełniło swoje dane w bazie i powoli 

baza zaczyna nabierać właściwych kształtów i informacji (głównie krajowe ustawodawstwo, 

dostęp do zawodu, znaczenie różnych działań geodezyjnych) odnośnie zawodu Geodety  

w członkowskich krajach CLGE.  

 

Baza danych zawiera już ważne informacje dla tych, którzy są zainteresowani porównaniem 

sytuacji zawodu geodety w krajach członkowskich, ale również bardzo kompaktowe  

i pomocne dane dla geodetów, którzy chcą świadczyć usługi w innym kraju CLGE. Musimy 

mieć pewność, że brakujące dane zostaną uzupełnione oraz, że obecne informacje są stale 

aktualizowane. 

 

Kiedy informacje zostaną zebrane (dla co najmniej 20 państw członkowskich) baza danych 

będzie mogła być reklamowana. Baza może stać się pomocnym narzędziem pracy dla 

wszystkich właściwych organów w CLGE, krajów członkowskich (i innych), dzięki której 

będzie można się dowiedzieć więcej o sytuacji w innych krajach europejskich, zwłaszcza  

w sprawach uznawania kwalifikacji zawodowych. Baza mogłaby nawet poprawić kontakty 

między właściwymi organami w różnych krajach i zwiększyć wymianę dobrych praktyk. 

Dodatkowo może też stać się ważnym źródłem informacji dla instytucji europejskich, które 

obecnie nie mają dostępu do tak kompleksowej wiedzy na temat zawodu geodety w większości 

krajów Europy.  

 

f. Zaangażowanie w ramach CEPLIS i Międzynarodowej Koalicji Etyki ds. Rynku 

Nieruchomości 

 

CEPLIS: Rudolf Kolbe mówi, że sprawdzanie wspólnych wartości i norm dla profesjonalistów 

jest w trakcie. Należy je dostosować do nowych wyzwań i dodać do nich także nowe elementy 

tj. Spory i Multidyscyplinarne Działania. Projekt zostanie rozesłany w ciągu najbliższych 

tygodni i przyjęty na Walnym Zgromadzeniu CEPLIS w listopadzie. 

 

Następnie Kolbe informuje o Projekcie ECEPE (Europejskie Centrum Doskonalenia Etyki 



Zawodowej) finansowanym przez UE w ramach programu Horizon 2020. Wstępni Partnerzy 

projektu to Uniwersytet z Malty, Uniwersytet w Louvain (Belgia) i CEPLIS. Rząd Malty 

wspiera przygotowania do projektu. 

 

IES: proces rozwoju międzynarodowych etycznych standardów dla profesjonalistów 

pracujących w terenie, nieruchomościach i budownictwie został zainicjowany przez RICS 

(Royal Institute of Chartered Surveyors) i obecne prace są ukierunkowane na stworzenie 

"koalicji" z różnymi organizacjami zaangażowanymi w ten projekt.  

 

Struktura całego projektu oparta jest na przykładzie IPMSC, czyli pracy NPO na rzecz rozwoju 

i wdrożenia międzynarodowego standardu pomiarów.  

 

Prace organizacyjne nad projektem nadzoruje RICS, który również przygotował 

elektroniczne forum do pracy nad projektem. Projekt został pozytywnie przyjęty przez ONZ 

(United Nations), który pracuje nad ONZ Global Compact. W związku z tym ONZ 

zaproponowało, że zorganizuje pierwsze spotkanie „twarzą w twarz” dla wszystkich 

koalicjantów, którzy pracują nad IES w biurze ONZ w Nowym Jorku w dniach 21 i 22 

października 2014. 

 

Jako że standardy etyczne nie są natury technicznej, mogą potencjalnie być używane nie tylko 

w zakresie geodezji, nieruchomości i budownictwa, ale także w innych branżach. Projekt 

zakłada dwa etapy: początkowa faza zakłada pracę koalicjantów nad standardami etycznymi 

dla profesjonalistów pracujących w terenie, nieruchomościach i budownictwie; następny etap 

może dotyczyć budowy międzynarodowych standardów etycznych, które mogą być 

stosowanie w innych zawodach. 

 

CLGE prosi Rudolfa Kolbe, żeby wziął udział w pierwszym spotkaniu. Następnie będzie 

musiał nadzorować postęp prac drogą elektroniczną i spróbować uzyskać większe 

finansowanie dla CLGE. 

 

g. Zaangażowanie w UE 

 

Bardzo ważną sprawą dla CLGE powinno być utrzymanie wysokiego poziomu zaangażowania 

w UE. Dlatego każdy delegat powinien sprawdzić skład Komisji Parlamentu Europejskiego. 

Byłoby wskazane spróbować skontaktować się z urzędnikami lub eurodeputowani i przekazać  

im więcej informacji odnośnie naszego zawodu.  

 

Kolejne ważne wydarzenie w Brukseli planowane jest na 16 marca 2014 roku. Delegat LU 

skontaktuje się M. Jeanem Claude Junkerem, żeby zaprosić go jako VIPa na spotkanie CLGE.  

 

Wiceprezydent Danko Markovinović mówi, że kontakty z GSA są nadal bardzo dobre. GSA 

jest zainteresowane wzięciem udziału w następnym Konkursie CLGE dla Studentów. 

 

h. Monitorowanie prac UE 

 

Bénédicte Fournier Schmitt raportuje obecny status działań. OGE zobowiązuje się zaoferować 

usługę monitorowania wszystkim członkom CLGE. Schmitt przypomina, że dzięki tej 

usłudze, CLGE było w stanie zebrać grupę roboczą w Paryżu w celu publikacji stanowiska  

w sprawie konieczności regulacji naszego zawodu.  

 

Jest to dowód na to, jak istotna jest funkcja monitorowania działań podejmowanych przez UE.  

 

 

 

 



 

16. Terminy i miejsca następnych WZ, konferencji i spotkań 

 

a. Spotkania statutowe 

 

I WZ 2015, Cypr (Limassol) / 20 – 21 marca 2015, temat do ustalenia przed następnym WZ 

razem z delegacją Cypru; 

 

II WZ 2015, Rosja (Moskwa) / proponowane daty to 25 – 26 września 2015 zostają 

zaakceptowane, tematy będą ustalone w Limassol; 

 

I WZ 2016, Albania (miasto ustalone - prawdopodobnie Tirana ) / Daty i tematy będą 

ustalone na Cyprze; 

 

II WZ 2016, Łotwa (miasto ustalone - prawdopodobnie Ryga) / Daty i tematy zostaną 

ustalone w Moskwie;  

 

I WZ 2017, Szwajcaria, 100 -lecie IGS. Data to 28 - 29 kwietnia 2017 r. 

 

b. Spotkania niestatutowe 

 

Konkurs Studencki i Spotkanie Studentów CLGE 2014 odbędą się w Berlinie podczas 

INTERGEO, 7 - 8 października 2014.   

 

Drugie spotkanie FIG YSEN odbędzie się także w Berlinie, 7 października 2014.  

 

Przypomnienie: Europejski Geodeta roku 2015 to Euklides. Następni kandydaci to: Roger 

Joseph Boscovich, General Henri Dufour i Gauss.  

 

CLGE będzie partnerem 20 Konferencji ECEC w listopadzie.  

 

Delegacja z Węgier rozdaje dokumenty wspierające jej kandydata na Europejskiego Geodetę 

2016 (Rudjer Bošković) prezentując jego życiorys i dokonania.  

 

WZ jednogłośnie przyjmuję tę propozycję; Bošković będzie Europejskim Geodetą 2016.  

 

17. Ogólna część tematyczna WZ 

 

a. Plenarne prezentacje 

 

TBD, Geodeta w Islandii i jego potrzeby. 

Gunnar Kristinsson (IS) prezentuje temat, który dostępny jest na stronie internetowej. 

 

b. Certyfikacja i samoregulacja w UE 

 

Ana Belen Bello (ES) prezentuje temat odnośnie hiszpańskiej certyfikacji w UE. Prezentacja 

jest także dostępna na stronie internetowej. 

 

c. Warsztaty 

 

1. Podmioty wykonawcze w zawodzie Geodety w Islandii 

2. Potrzeba certyfikacji / samoregulacji CLGE 

3. Nadchodzący okres wyborów: cele, zarządzanie, funkcjonowanie 

 



d. Dyskusja (raporty mają być dodane przez sprawozdawców podczas następnego WZ) 

 

 

 Walne Zgromadzenie cz. III, sobota 27 września 2014 r. , 09.30 – 13.00 

 

18.   Wybory 

 

Dyrektor wyborów przeprowadza proces wyborczy. Wszystkie 30 państw posiadają prawo do 

głosowania.  

 

Pierwsze głosowanie dotyczy stanowiska Prezydenta CLGE; jest jeden kandydat na to stanowisko - 

Maurice Barbieri (CH), członkowie jednogłośnie głosują za jego kandydaturą. 

Przeciwko 0; Powstrzymało się 0; Za 30. 

 

Kolejne głosowanie dotyczy stanowiska Sekretarza Generalnego. Jest dwóch kandydatów. Wyniki są 

następujące: ze względu na jeden nieprawidłowy głos, 29 głosów jest branych pod uwagę. Wynik: 15 

głosów za Vasilem Chiriacem (MD) i 14 głosów za Vladimirem Tikhonovem (RU).  

Vasile Chiriac zostaje wybrany na Sekretarza Generalnego. 

 

Trzecie głosowanie dotyczy stanowiska skarbnika. Jest jeden kandydat na to stanowisko - Dieter Seitz 

(DE). Członkowie jednogłośnie głosują za. Przeciwko 0; Powstrzymało się 0; Za 30.  

 

Ostatnie głosowanie dotyczy wyboru pięciu Wiceprezydentów. Głosy są następujące: 

- Mairolt Kakko (EE) – 23 głosów 

- Duncan Moss (UK) – 23 głosów 

- Danko Markovinović (HR) – 22 głosów 

- Nicolas Smith (FR) – 19 głosów 

- Pekka Halme (FI) – 18 głosów 

- Valeriu Manolache (RO) – 17 głosów 

- Milan Talich (CZ) – 17 głosów 

 

Dzięki wyeliminowaniu dwóch kandydatów z najmniejszą ilością głosów, wybrani na 5 

Wiceprezydentów to: Pekka Halme, Mairolt Kakko, Danko Marcovinovic, Duncan Moss i Nicolas 

Smith.  

 

Henning Elmstroem (DK) i Pekka Halme (FI) sugerują, że zgodnie ze statutem i przepisami 

wewnętrznymi powinno się jeszcze raz głosować, ponieważ dwa głosy z najmniejszą ilością „za” nie 

brały udziału w głosowaniu. Powinna być przeprowadzona jeszcze jedna runda głosowania wśród 

sześciu pozostałych kandydatów. 

 

Dyrektor Wyborów, a następnie Prezydent Jean Yves Pirlot wyjaśniają, że dwaj kandydaci  

z najmniejszą ilością głosów, mogą być automatycznie odrzuceni, ponieważ pozostali kandydaci mają 

zwykłą większość i są na lepszej pozycji niż dwójka ostatnich kandydatów na liście. Prezydent 

tłumaczy, że przepisy wewnętrzne mogą sugerować inne podejście, ale w przypadku niepewności, 

trzeba cofnąć się do statutu. Artykuł 17 mówi, że głosy są uznawane tylko, jeśli otrzymają zwykłą 

większością głosów. Rudolf Kolbe (AT) ostrzega, że powinniśmy zająć się tą sytuacją. Doradza zapytać  

WZ w sprawie uznania tych wyników.  

 

Jan Hardos (SK) mówi, że przepis wewnętrzny nie jest dokładnie opisany. Gdybyśmy mieli 10 

kandydatów, musielibyśmy zrobić 5 rund głosownia, co byłoby zbyt długie i męczące; zasady muszą  

być napisane jasno i wyraźnie. 

 

Dyrektor Wyborów, Clemens Kiepke (DE) zwraca się do dwóch kandydatów z najmniejszą liczbą 

głosów, Milana Valeriu i Manolacha Talich o zabranie głosu w tej sprawie. Milan Talich mówi, że chce 



zostawić to zgodnie z tym co już zostało ustalone; Valeriu Manolache mówi, że przepisy powinny zostać 

wyjaśnione i WZ powinno podjąć decyzję, czy głosowanie powinno być powtórzone.  

 

Walne Zgromadzenie głosuje nad zachowaniem obecnych wyników, czyli tych po eliminacji dwóch  

kandydatów z najmniejszą ilością głosów. 

 

Przeciwko 0; Powstrzymało się 9 (Dania, Czechy, Norwegia, Portugalia, Rumunia, Rosja, Hiszpania, 

Austria, Bułgaria); za 18. 

 

Tym samym pięciu nowych Wiceprezydentów zostało zaakceptowanych: Pekka Halme, Mairolt Kakko, 

Danko Marcovinovic, Duncan Moss i Nicolas Smith. 

 

Kolejny zarząd będzie musiał wyjaśnić sprzeczności między statutem a wewnętrznym regulaminem.  

 

  

19. Warsztaty 

 

1. Izba, stowarzyszenie, ... co jest najlepszym rozwiązaniem dla Islandii? 

2. CLGE jako jednostka certyfikująca i/lub samoregulacyjna w UE ? 

3. Strategia CLGE 2014-2017 

 

20. AOB – sprawy różne 

 

21. Zamknięcie obrad WZ – przekazanie ceremonii 

 

 

 

         Michelle Camilleri                                                                       Jean-Yves Pirlot 

       Sekretarz Generalny                                                                          Prezydent 

 

Podpisane przez przyszłego Prezydenta Maurice'a Barbieri. 

 

 

 

        Florian Romanowski                                                                    Roman Kasprzak  

                 Delegat                                                                                     Delegat  

Polska Geodezja Komercyjna                                            Geodezyjna Iza Gospodarcza  


